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Od CNN po Twitter mnohí vyjadrovali svoje znepokojenie nad prvou generálnou audienciou pápeža Františka

v roku 2022. A to pápež nehovoril o LGBTQ, liturgii, synodalite ani o žiadnej inej horúcej téme.

Prečo vzbudil nevôľu? Kvôli mačkám a psom.

Online médiá sa vyžívajú vo využívaní krátkych citátov na vyvolanie emócií, pri ktorých osoby neznalé veci

obvykle prevracajú očami a neveriacky krútia hlavami. Samotná zmienka Svätého Otca o mačkách a psoch sa

stala súčasťou online mediálneho monštra.

Musím povedať, že sám nevlastním žiadne domáce zvieratá, takže ma tento boj doslova nezaujíma.

Najprv sa pozrime na to, čo pápež František uviedol v pôvodnom kontexte.

Témou generálnej audiencie bolo otcovstvo svätého Jozefa a dôležitá úloha rodičov. František ponúkol

krásnu exhortáciu o rodičovstve.

Citujúc z apoštolského listu Patris Corde: „Otcovia sa nerodia, ale stávajú. Muž sa nestáva otcom
iba tým, že privedie na svet dieťa, ale aj tým, že prevezme zodpovednosť za starostlivosť oň.
Vždy, keď človek prevezme zodpovednosť za život iného človeka, stáva sa mu istým spôsobom
otcom.“

Keďže som nedávno oslávil prvé narodeniny svojho druhého syna, ktorý sa narodil počas pandémie,

pápežove slová ma hlboko oslovili.

Nezáleží na tom, koľko kníh o výchove som prečítal, ani na tom, že moja manželka je doslova odborníčka na

výchovu. Rodičovstvo je Boží dar a milosť udelená Duchom Svätým. Rodičovstvo je pre mňa najväčšou

výzvou a zároveň najväčšou odmenou. Podobne ako svätý Pavol sa držím týchto slov zhora: „Stačí ti moja

milosť, lebo sila sa dokonale prejavuje v slabosti“ (2Kor 12,9).
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Sú dni, keď mi chýba život, ktorý som mal pred deťmi, najmä keď nás v noci viackrát zobudí ročný synček.

Kristus nás však nevolá k životu v pohodlí a rozkoši, ale ku krížu (porov. Mt 16,24).

V tomto spore sa stratila podstata pápežovho posolstva. Nižšie sú uvedené sporné slová:

Minule som hovoril o demografickej zime, ktorú dnes máme: ľudia nechcú mať deti, alebo len
jedno, nie viac. A mnoho párov nemá deti, pretože ich nechcú alebo majú len jedno, lebo
ďalšie mať nechcú, no majú dvoch psov, dve mačky… Je to tak, psy a mačky obsadzujú miesto
detí.

Nenávidí azda František mačky a psy? Zdá sa to nepravdepodobné pre pontifika, ktorý si vzal meno svätca

známeho svojou láskou k zvieratám.

Pápež František skôr poukazuje na nesúlad medzi uprednostňovaním domácich miláčikov pred ľuďmi a na

potrebu zamerať sa na rodinu.

Mnohí z nás si pamätajú posadnutosť celebrity Paris Hiltonovej malými psíkmi, ktoré nosila v kabelke. V

roku 2009 údajne dokonca zaplatila 325 000 dolárov za psie sídlo s luxusným nábytkom.

Hoci je to určite extrém, Paris Hiltonová vydláždila cestu kultúre, ktorá stavia domácich miláčikov na

piedestál. Mnohí ľudia sa k svojim domácim miláčikom správajú lepšie ako k iným ľuďom.

Od roku 1994 do roku 2020 vzrástol americký priemysel s domácimi miláčikmi zo 17 miliárd USD na 104

miliárd USD a na rok 2021 sa odhaduje na 110 miliárd USD. Približne 31 % majiteľov domácich zvierat sú

mileniáli, z ktorých 69 % uprednostňuje prírodné a ekologické krmivo pre svojich miláčikov.

Zvýšil sa aj počet žiadostí o zvieratá na emocionálnu podporu, z ktorých niektoré sú pravdepodobne

nepravdivé a znižujú dôveryhodnosť tejto možnosti zdravia pre tých, ktorí ju skutočne potrebujú. Niektorí to

podvodne tvrdia, aby získali oslobodenie od poplatkov za dovoz domácich zvierat na lety a ako zámienku na

vodenie psov na pracovisko. Kultúra Silicon Valley to podporuje.

A hoci domáce zvieratá prinášajú ľuďom a rodinám obrovský úžitok, verím, že pápež má pravdu.

Ľudia sú stvorení na Boží obraz (porov. Gn 1,27). Musíme na prvé miesto klásť dôstojnosť ľudskej osoby. Keď

sa míňajú miliardy na domáce zvieratá, zatiaľ čo ľudia umierajú na uliciach, máme vážny problém.

Okrem toho, čo je pre pápeža kľúčové, ak niektoré páry uprednostňujú domáce zvieratá pred deťmi, potom

sa nad tým určite musíme pozastaviť.

Všimnite si, že pápež uznáva, že existujú ľudia, ktorí nemôžu mať deti:

Koľko detí na svete čaká, že sa ich niekto ujme! A koľko manželov si želá byť otcom a matkou,
ale z biologických dôvodov to nedokážu alebo hoci už deti majú, chcú sa podeliť o rodinnú
lásku s tým, kto je o ňu ukrátený. Nesmieme sa báť zvoliť si cestu adopcie, podstúpiť „riziko“
prijatia detí.“

Ak mať deti, či už prirodzene alebo adoptované, je až na druhom mieste za domácimi miláčikmi, naznačuje

to, že dôstojnosť osoby je až za zvieraťom. Táto trajektória ospravedlňuje znižovanie dôstojnosti života – od

nenarodených až po tých, ktorí sú blízko smrti – a podporuje „kultúru vyhadzovania“, ktorá v konečnom

dôsledku vedie k smrti. Verím, že Svätý Otec sa takto vyjadril, aby nás varoval pred touto trajektóriou, a nie
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aby urazil majiteľov domácich zvierat.

Vďaka sociálnym médiám, ktoré sú v tom majstrami, slová pápeža Františka vyvolali u mnohých ľudí prudké

reakcie. Milovníci zvierat sa pontifikovými výrokmi cítia dotknutí. Ak však urobíme krok späť a pozrieme sa

na toto posolstvo objektívne, a nie emotívne, František neútočí na domáce zvieratá a milovníkov domácich

zvierat, ale poukazuje na pokles dôstojnosti človeka v očiach spoločnosti.

Sekulárna kultúra chce tento pokles nenápadne podnecovať a bojovať proti každému, kto nejde v jej

stopách. Pápež František sa zameral na deti a nie na domáce zvieratá, čo malo za následok, že proti nemu

začali útočiť tí, ktorí sa nechali ovplyvniť týmito silami.

Navyše, čo je ešte smutnejšie, o krásne posolstvo o rodičovstve, rodine a povolaní k adopcii, je oveľa menší

záujem…

Nemôžeme si v tom nevšimnúť satanovo dielo: zníženie priorít ľudskej osoby, recyklovanú taktiku padlého

anjela, ktorý sa nevedel zmieriť s tým, že Boh sa stal človekom, dôraz na konzumnú kultúru, ktorá

uprednostňuje domáce zvieratá pred tými, ktorí sú skutočne v núdzi, a ignorovanie Božej výzvy, aby ste sa

plodili a množili (porov. Gn 1,28). Satan by bol najradšej, keby sme nenasledovali Kristovu výzvu na kríž, ale

boli uväznení v konzumnom pohodlí.

Katolíci teda nesmú dovoliť, aby pokračovalo rafinované znižovanie priorít ľudskej osoby. Domáce zvieratá

nie sú zlé, ale ich uprednostňovanie pred ľuďmi určite áno. Musíme podporovať Božie kráľovstvo, a nie

sekulárnu, konzumnú kultúru, ktorá pociťuje averziu voči povolaniu tých, ktorí sú schopní mať deti.

Pripojme sa k pápežovi Františkovi a prosme ho o príhovor svätého Jozefa, aby prebudil svedomie k

otvorenosti voči životu a podporoval dôstojnosť osoby.
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